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Vanhusneuvoston  
 

Aika:  Maanantai 2.12.2024 klo 13-15 

 

Paikka:  Kulttuuri- ja kirjastotalo Virta, ryhmätyötila Eepe (3. krs.) 

 

Läsnä:  Mervi Veijola pj. 

Ilkka Kotiranta vpj. 
Anneli Toikka, jäsen  
Eero KH Lämsä, jäsen  
Hans Lönnqvist, jäsen  
Tuula Jokinen, jäsen 
Tarja Pukuri, jäsen 
Pirkko Peura, jäsen 
Seija Vuorinen, jäsen 
Kaarina Kuisma, jäsen 
Rauno Mörö, jäsen 
Hannele Koivisto, jäsen 
Riikka Piitulainen, siht. 

 

 

1. KOKOUKSEN AVAUS 
Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 13.03 
 

2. LAILLISUUDEN JA PÄÄTÖSVALTAISUUDEN TOTEAMINEN 

Kokouksen asialista on toimitettu kaikille vanhusneuvoston jäsenille viikkoa 

ennen kokousta. Puheenjohtaja on esittänyt kutsun kokoukseen 22.11.2024 ja 

koska vanhusneuvoston kokoonpanosta paikalla on enemmistö, kokousta 

voidaan pitää päätösvaltaisena. 

 

3. EDELLISEN KOKOUKSEN PÖYTÄKIRJA 
Edellisen kokouksen muistio hyväksyttiin. 
 

4. VANHUSNEUVOSTON KEVÄTKAUDEN VALMISTELU 

Kuluvaa valtuustokautta on jäljellä reilut puoli vuotta. Vanhusneuvoston osalta 

tämä tarkoittaa, että neuvostolla on kevätkaudella jäljellä kolme kokousta. 

Vanhusneuvosto keräsi ajatuksia siitä, millaisia asioita se haluaisi ennättää 

käsitellä tai toteuttaa kevätkauden aikana. 
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• Vuodelle 2025 tulee laatia toimintasuunnitelma. Suunnitelma voidaan 

tehdä keväälle konkreettisesti ja löyhemmin syksylle uuden neuvoston 

toimintaa varten. Samassa yhteydessä on hyvä myös tarkistaa vuoden 

2024 toimintasuunnitelman toteutuminen. 

• Neuvoston toimintasääntö tullaan päivittämään kevään aikana. 

Uudistettaessa on tarkoitus saada neuvostojen toimintasäännöistä 

yhdenmukaisemmat. 

• Nokian kaupungin sekä Pirkanmaan hyvinvointialueen tehtävien 

selkeyttäminen sen suhteen, että mitkä tehtävät ovat kummankin 

organisaation vastuulla.  

• Syksyllä järjestetty Iloa ja eloa -tapahtuma oli erittäin suosittu. 

Vanhusneuvosto haluaisi järjestää vastaavan tapahtuman 1-2 kertaa 

vuodessa.  

• Olisi myös mahdollista joko Iloa ja eloa -tapahtuman yhteydessä tai 

muun tapahtuman järjestämisessä ottaa eläkeläisjärjestöt sekä 

mahdollisesti muut järjestöt myös mukana vahvemmin tapahtuman 

valmistelussa ja toteutuksessa. Lisäksi hyvinvoinnin ja vapaa-ajan 

tulosalueella on haettavissa harkinnanvaraista kohdeavustusta, mikäli 

se sopii tilaisuuden tarkoitukseen. Keväälle mahdollisia teemapäiviä 

olisivat esim. ystävänpäivä ja Kalevalan päivä. 

• Vanhusneuvoston jäsenet keräävät joulutauon aikana lisää muita 

mahdollisia ajatuksia kevään kokouksiin ja niitä työstetään vuoden 

ensimmäisessä kokouksessa. 

 

5. AJATUKSIA JA PALAUTETTA SYKSYN IKÄIHMISIÄ KOSKEVISTA TILAISUUKSISTA 

 

13.11. Pirkan opiston kuntakierros  

Tavoitteena on huomioida ikäihmiset paremmin Pirkan opiston järjestämässä 

toiminnassa. Tilaisuudessa tuotiin esiin ikäihmisten tarpeita sekä tapoja, joiden 

avulla ikäihmiset olisi paremmin huomioitavissa. Yhtenä esimerkkinä oli ajatus 

pienestä alennuksesta kursseihin, mikäli siihen osallistuu yhdessä kaverin 

kanssa. Tämä voisi lisätä varsinkin ikäihmisten aktiivisuutta ja vahvistaa 

toiminnan yhteisöllistä puolta. 
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25.11. Pirkanmaan hyvinvointialueen vanhusneuvostowebinaari.  

Tilaisuudessa esiteltiin Pirkanmaan muistiyhdistyksen sekä heidän 

yhteistyötänsä kuntien sekä Pirkanmaan hyvinvointialueen kanssa. Tärkeä esille 

tuotu asia on, että muistisairauksien määrä on yhteiskunnassa nousemassa. 

Ideana keskustelussa esitettiin, että vanhusneuvosto voisi vapaamuotoisesti 

kokoontua yhdessä kuuntelemaan ja keskustelemaan vastaavanlaisten 

webinaarien järjestämisaikana. 

 

30.10. valtakunnalliset vanhusneuvostopäivät 

Huomiona tilaisuudessa oli, että vanhusasiamiehen tehtävää ei 

valtakunnallisesti vielä tunneta. Hänen tehtävänään on edistää ikääntyneiden 

edun ja oikeuksien toteutumista.  

 

Päivän ohjelmassa nousi esiin, että ikäihmisten toimeentulosta on huoli 

nykyisessä yhteiskunnallisessa tilanteessa. Tuet ovat heikentyneet ja 

samanaikaisesti esimerkiksi soten käyntimaksuja korotetaan.  

 

Digikoulutusta on tarjolla useissa kunnissa, mutta sen lisäksi Lähitorille 

toivottiin mahdollisuutta käyttää tietokonetta sekä saada tarvittaessa 

neuvontaa erilaisten sähköisten palveluiden käyttöön.  

 

Sote-palveluiden saatavuus vaihtelee merkittävästi hyvinvointialueiden välillä ja 

ikäihmisten palveluiden saatavuutta ei ole välttämättä huomioitu tulevan 

palveluiden tarpeen mukaan.  

 

Keskusteluun nousi myös moninaisuus ja sen näkyminen sotessa ja 

vanhusneuvostojen toiminnassa. Vähemmistöihin kuuluvien ikääntyvien 

edustus vanhusneuvostoissa Suomessa on vielä hyvin alhainen. Nokialla 

kaupungin kotoutumisen edistämisen koordinaattori voisi olla yksi taho, jonka 

kautta voisi mahdollista tavoittaa monikulttuuritaustauisia ikäihmisiä ja pohtia 

tilannetta kaupungissa.  

 

Kirjaston kehittämisillat 

Nokian kirjasto on järjestänyt syksyn aika useamman kehittämistapahtuman, 

joissa on keskusteltu kirjastoverkon tulevaisuudesta suhteessa kirjastoauton 

lopettamiseen ja Linnavuoren kirjaston lopettamiseen tämänkaltaisessa 
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muodossa. Illoissa on keskusteltu mm. mahdollisuudesta siirreltäviin 

kirjastokontteihin. 

 

 

6. PIRHAN AJANKOHTAISET ASIAT 

• Pirhan asukasmaksuihin esitetään korotusta. Tämä johtuu siitä, että valtio 

on vähentänyt hyvinvointialueiden rahoitusta, jonka johdosta Pirha joutuu 

nostamaan maksuja merkittävästi.  

• Pirkanmaalla on käytössä maksuton ympärivuorokautinen päivystysavun 

numero 116 117. Päivystysapu auttaa tilanteissa, jotka ovat kiireellisiä 

mutta eivät varsinaisia hätätilanteita. Numeroon kannattaa soittaa aina, 

kun miettii päivystykseen lähtemistä. 

• Pirha järjesti työpajan osallistumisen menetelmien saavutettavuus-

teemalla. Tilaisuudessa keskusteltiin muun muassa siitä, miten Pirhan 

toimintaa voisi kehittää. Yksi konkreettinen asia oli palautejärjestelmien 

kehittäminen ja ohjaus palautteen antamiseen. Tähän on ideoitu 

uudenlaisia visuaalisia palautelomakkeita. 

• Pirkanmaalla on käynnistynyt uusi minun tiimini -toimintamalli, joka on 

asiakkaiden toiveiden ja tarpeiden mukaisesti koottu joukko toimijoita, 

kuten ammattilaisia, läheisiä ja järjestötoimijoita. Minun tiimini etsii 

yhdessä ratkaisuja asiakkaan esiin nostamiin asioihin. Tiimin tavoitteena on 

tarjota asiakkaan tuen tarpeiden mukainen, riittävä ja oikea-aikainen 

tuki. Malli voi myös tuoda pysyvyyttä hoitokontakteihin. 

• Kaikukortti on Pirkanmaalla käytössä Tampereella, Nokialla, Valkeakoskella 

ja Orivedellä. Kaikukortti on tarkoitettu tiukassa taloudellisessa tilanteessa 

oleville henkilöille ja perheille, joilla on asiakkuus korttia jakavassa 

sosiaalipalvelussa tai muun korttia jakavan tahon piirissä. Kaikukortilla voi 

hankkia maksuttomia pääsylippuja esimerkiksi museoon, teatteriin, 

festivaaleille tai konsertteihin. Kaikukortti on henkilökohtainen ja 

maksuton. Nokialla mm. Pirkan opisto on ottanut Kaikukortin käyttöön.  

• Pirhassa kuntoutusta antavien paikkojen määrää vähennetään. Palvelua 

tulee tulevaisuudessa olemaan edelleen kuitenkin jokaisella sote-asemalla, 

joten palvelu säilyy edelleen Nokialla. 
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7. MUUT ASIAT 

• Seurakunnan vanhusneuvoston edustaja Hannele Koivisto jää eläkkeelle 

vuoden vaihteessa. Vanhusneuvosto haluaa lämpimästi kiittää Hanneletta 

hänen osallistumisestaan ja osaamisensa jakamisesta neuvostossa usean 

vuoden ajan. Hannelen varajäsen Heidi Juvonen jatkaa seurakunnan 

edustajana jäljellä olevan kauden ajan kevääseen 2025. 

• Eläkeläisjärjestöt ovat järjestämässä yhdessä mummodiskon 28.1.2025 

• Nokian kaupunki otti Kaikukortin käyttöön vuoden 2024 kuluessa ja 

tarkoituksena oli tämän jälkeen yhdistää kokonaisuuteen myös SPR:n 

kulttuurikaveritoiminta. Asia on kuitenkin jäänyt kulttuuripalveluissa 

tapahtuneiden henkilöstövaihdosten vuoksi odottamaan. Toiveena olisi 

päästä kehittämään asiaa eteenpäin vuonna 2025.  

• Vanhusneuvosto päätti koota väliaikaisen työryhmän suunnittelemaan 

vuoden 2025 tapahtumien järjestämismahdollisuuksia. Ryhmään 

osallistuvat Mervi Veijola, Ilkka Kotiranta, Raimo Mörö, Eero Lämsä, Hans 

Lönnqvist ja Pirkko Peura. Ryhmä kokoontuu ensimmäisen kerran 22.1. 

 

8. SEURAAVA KOKOUS 

Vanhusneuvosto päätti kevään kokousajat. 

• 10.2. klo 13-15 

• 17.3. klo 13-15 

• 5.5. klo 13-15 

 

9. KOKOUKSEN PÄÄTTÄMINEN 

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 14.58. 

 


